
 

 

 

 

 

 

 

Aan:   het college van B&W van de gemeente Groningen 

Betreft:  vragen ex art. 38 RvO over de beschikbaarheid van schoon en veilig   
   openbaar zwemwater in Groningen   

 
Groningen, 12 september 2020 

 
Geachte college, 
 
Begin augustus zuchtte Groningen onder de hitte in de warmste week ooit in Nederland 
gemeten.1 Mensen zochten verkoeling onder bomen, in plantsoenen en parken maar 
vooral ook in zwembaden en openbaar zwemwater. Dat leverde echter de nodige 
problemen op. Door coronamaatregelen konden zwembaden minder zwemmers 
ontvangen, en bij belangrijke plekken met openbaar zwemwater, zoals de Hoornse Plas, 
en de Kardingerplas werd (en wordt zelfs nu nog) zwemmen afgeraden vanwege 
zwemmersjeuk of blauwalg. Daar waar het zwemwater nog wel veilig werd beoordeeld, bij 
het Stadsstrand, werd het zo druk dat de gemeente moest oproepen er niet meer heen te 
gaan. Op de plekken waar mensen sinds jaar en dag in kanalen en diepen gaan 
zwemmen, bleek voor velen verrassend dat zwemmen ter plekke verboden was, zoals bij 
de Dorkwerdersluis. Daar komt bij dat het beeld bestaat dat er eigenlijk geen zomer meer 
voorbij gaat zonder dat op de momenten dat de inwoners van Groningen er graag zouden 
willen zwemmen, het zwemmen in de wateren van de Hoornse Plas en Hoornse Meer, 
maar ook van de Kardingerplas, wordt afgeraden vanwege zwemmersjeuk en/of blauwalg.  
 
Het is de verwachting dat periodes van extreme hitte vaker zullen plaatsvinden dan nu al 
het geval is.2 Uw college voert op allerlei manieren beleid om de gevolgen van 
klimaatverandering tegen te gaan en levert een eigen bijdrage om de opwarming van de 
aarde af te remmen. Het eerste bijvoorbeeld middels plannen rond klimaatadaptatie het 
tweede bijvoorbeeld met de plannen om Groningen in 2035 CO2-neutraal te maken. Uw 
college streeft daarbij naar een groen, gezond en gelukkig Groningen. Wat GroenLinks 
betreft is het aanbieden van voldoende veilig, schoon en aantrekkelijk openbaar 
zwemwater één van de manieren waarop de gemeente al dan niet in samenwerking met 
de provincie en waterschappen daaraan kan bijdragen. Zwemmen is voor veel mensen 
leuk, ontspannend, verkoelend en gezond. De periode van grote hitte in augustus toonde 
aan dat daar helaas nu nog niet voldoende openbaar zwemwater beschikbaar is op de 
momenten dat veel Groningers daar behoefte aan hebben.  
 
Bovenstaande leidt voor GroenLinks tot de volgende vragen: 
 

 
1 https://www.dvhn.nl/extra/Hitterecord-Dit-is-de-warmste-week-ooit-gemeten-in-ons-land.-En-dit-
zijn-alle-29-Nederlandse-hittegolven-op-een-rijtje-25926218.html 
2 Bijvoorbeeld: https://nos.nl/artikel/2343724-knmi-heftigheid-hittegolven-volledig-onderschat-door-
computermodellen.html 

https://nos.nl/artikel/2343724-knmi-heftigheid-hittegolven-volledig-onderschat-door-computermodellen.html
https://nos.nl/artikel/2343724-knmi-heftigheid-hittegolven-volledig-onderschat-door-computermodellen.html


 

 

1. Is het college het met GroenLinks eens dat het van belang is dat er voldoende 
openbaar zwemwater in en nabij de stad en de dorpen van de gemeente Groningen?  

 
2. Herkent het college het beeld dat het de laatste jaren schering en inslag is dat de 

belangrijkste recreatieplassen van de gemeente, te weten de Hoornse Plas/Hoornse 
Meer en de Kardingerplas, vanwege zwemmersjeuk en/of blauwalg ongeschikt worden 
geacht voor zwemrecreatie, met name op die momenten dat de buitentemperatuur 
dusdanig is dat inwoners van de gemeente Groningen - en daarbuiten - juist van deze 
recreatieplassen gebruik zouden willen maken? Kan het college inhoudelijk bevestigen 
dat dit ook daadwerkelijk het geval is?  

 
3. Kan het college vertellen welke maatregelen gepland staan of uitgewerkt gaan worden 

om de kwaliteit van het openbaar zwemwater te verbeteren, al dan niet in 
samenwerking met de provincie en/of de waterschappen, en dat met name voor de 
Hoornse Plas / Hoornse Meer en de Kardingerplas? Wanneer kan - aanzienlijke -
verbetering van het zwemwater verwacht worden? 

 
4. Is het college het met GroenLinks eens dat het Stadsstrand zo’n doorslaand succes is, 

dat de locatie al dan niet uitgebreid zou moeten worden of vergelijkbare plekken van 
openbaar zwemwater toegevoegd zouden moeten worden, zodat zeker in warme 
dagen meer inwoners van de stad verkoeling in en bij het water kunnen zoeken? 

 
5. Kan het college gezien bovenstaande vraag ook vertellen wanneer het plan ‘Dudok 

aan het Diep’ gerealiseerd zal zijn en of daar vanaf dat moment ook sprake is van 
goedgekeurd, schoon en veilig openbaar zwemwater? 

 
6. Is het college het met GroenLinks eens dat - gezien bovenstaande - er momenteel 

onvoldoende openbaar zwemwater beschikbaar is in de gemeente Groningen? Zeker 
gezien de verwachte toename van warme dagen als gevolg van klimaatverandering? 

 
7. Kan het college inzichtelijk maken hoe, op welke termijn en op welke plekken er meer 

schoon en veilig openbaar zwemwater zou kunnen worden toegevoegd in de 
gemeente Groningen? 

 
8. Is het college bereid een plan te maken om te komen tot een uitbreiding van het aantal 

plekken waar inwoners kunnen genieten van schoon en veilig openbaar zwemwater? 
 
 
Namens de fractie van GroenLinks, 
 
 
Benni Leemhuis en Jeffry van Hoorn 


